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OPONENTURY ČPTM 

 Českého atletického svazu 

dne 7. 12. 2022 
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Zápis 

ze zasedání OPONENTURY ČPTM ČAS konaného dne 7. 12. 2022 v Olomouci 

 

 

Přítomni: T. Purman, D. Dočkal, Z. Rakowski, R. Novotný, V. Klvaňa, M. Esterka, D. Uhlíř, 

T. Vykydal, M. Sadil 

 

Jednání řídil:  Z. Rakowski  

 

Program: 

1. Úvod: Přivítání zúčastněných a obecný úvod 

2. Hodnocení činnosti sportovních středisek (SpS) za roční tréninkový cyklus (RTC) 2021/22  

3. Hodnocení činnosti ze strany SG 

4. Hodnocení SCM KAS a Návrh na zařazení jednotlivců do SCM 

5. Hodnocení koordinace činnosti v kraji: hodnocení jednotlivých článků ČPTM ze strany 

KAS 

6. Závěr: Poděkování a zakončení zasedání 

 

Úvod 

1. Přivítání zúčastněných a obecný úvod 

/ Z. Rakowski / 

 

Hodnocení: 

 

2. Hodnocení činnosti sportovních středisek (SpS) za roční tréninkový cyklus (RTC) 

2021/2022. 

/Z. Rakowski, T. Purman, D. Dočkal, D. Uhlíř, M. Esterka, M. Sadil, V. Klvaňa, T. Vykydal/ 

 

VT SCM Z. Rakowski obecně zhodnotil fungování všech SpS v Olomouckém kraji. Konstatoval 

bezproblémové fungování všech SpS. Poděkoval za výbornou práci, kterou dělají pro atletiku, Krajský 

atletický svaz Olomouc a Český atletický svaz. K předloženým hodnocení SpS nemá žádné 

připomínky či komentáře. Dále informoval o novém systému SPS na rok 2023, který bude účinný od 

1. 1. 2023. Aktuálně probíhá výpočet podle nově schválených kritérií hodnocení. Na základě tohoto 

výpočtu budou rozdělovány finance pro SpS v roce 2023.  

T. Purman také přivítal všechny zúčastněné a požádal všechny vedoucí trenéry SpS i o krátké 

shrnutí problematiky fungování v jednotlivých klubech a oddílech z hlediska atletické infrastruktury 

v jednotlivých městech, tréninkové činnosti atp. 

 

 TJ Šumperk, z .s. 

 

VT SpS T. Vykydal poukázal na to, že nerozumí proč má provádět Hodnocení SpS, zejména 

v aktuální situaci, kdy stávající systém končí a na výsledky tohoto hodnocení nebude brán zřetel. 

Nicméně zdůraznil, že v Šumperku udržují v průběhu posledních let podobnou úroveň při hodnocení 

SpS i z hlediska členské základny, pořadatelství atd. V SpS dosáhli maximální kapacit a více dětí 

v přípravkách či mladším žactvu by už ani nezvládli zejména z prostorových důvodů v zimních 

měsících. T. Vykydal kritizoval nový systém SpS a zejména to, že byl vyhlášen na konci roku 

s účinností hned od 1. 1. 2023. Zatím k němu nemají žádné další podrobnosti a nemají informaci o 

tom, jak jejich SpS ve výpočtu příspěvku na rok 2023 dopadlo. Dále zdůraznil, že na nový systém 

hodnocení SpS nebyli v dostatečném předstihu upozorněni a nemohli podle něj upravit strategii 

fungování klubu a SpS. Vyjádřil obavy z možného nedostatku financí pro trenéry i v souvislosti 

s ukončením projektu Trenér SCM. V tomto roce požádali na NSA o dotaci na retoping dráhy a 

sektorů. V SpS mají méně chlapců. Je to z důvodu velké konkurence s ostatními sporty ve městě a boji 



o talentované chlapce. T. Vykydal navrhuje vytvořit systém podpory činnosti klubů v gesci Krajských 

atletických svazů v případech, kdy nebude možné v rámci kraje zřídit plnohodnotnou Krajskou 

atletickou akademii. 

 

 Atletický klub Olomouc, z. s. 

 

VT SpS AK Olomouc David Uhlíř konstatoval vynikající spolupráci se Statutárním městem 

Olomouc, s Univerzitou Palackého v Olomouci a Krajským atletickým svazem Olomouc. Také 

připomenul spolupráci se ZŠ Heyrovského, kde probíhá rozšířená výuka TV ve sportovních třídách se 

zaměřením na atletiku. Bohužel se v poslední době z těchto sportovních tříd rekrutuje méně atletů, 

kteří by pokračovali v tréninku po ZŠ než v minulosti. Z hlediska počtu členů SpS je na tom klub 

podobně jako v předchozích letech. Také kladně hodnotí rozvoj „farmy“ klubu ve Velkém Týnci, kde 

má Olomouc již více tréninkových skupin přípravek. Velkou výhodou je možnost využívání 

atletického tunelu TJ Lokomotiva Olomouc. T. Purman požádal Davida Uhlíře o doplnění formuláře 

hodnocení SpS -  ve kterých projektech ČAS je SpS AK Olomouc zapojeno a slovní hodnocení SpS ze 

strany VT SpS. 

 

 

 Atletický klub Prostějov, z. s. 

 

VT SpS AK Prostějov D. Ovečka se z Oponentur ČPTM omluvil z důvodu kontroly v ZŠ Jana 

Železného Prostějov, kde působí jako ředitel. Hodnocení místo něj provedl M. Esterka. Poděkoval za 

bezvadnou spolupráci v rámci Krajského atletického svazu Olomouc. Podtrhnul spolupráci se ZŠ Jana 

Železného Prostějov, kde má SpS sportovní třídy. Dále podal informaci o stavu plánované výstavby 

atletického tunelu při ZŠ Jana Železného, kde se blíží zahájení realizace. Zdůraznil také, že chybí 

regulérní sportoviště v délce dráhy 400m. Nejlepší atleti pak odchází mimo Prostějov. Z hlediska 

pořadatelství jsou omezeni dostupností vybavení – doskočiště na skok o tyči, vrhačská klec, vodní 

příkop atd.  

D. Dočkal poukázal na chybějící širší provázanost činnosti SpS AK Prostějov a SG Prostějov a 

postup atletů do starších kategorií. Dále poukázal na chybějící strukturu trenérského zabezpečení pro 

starší kategorie v rámci prostějovského klubu. 

 

 Atletický klub Šternberk, z. s. 

 

VT SpS AK Šternberk M. Sadil zhodnotil činnost SPS v roce 2022 jako úspěšnou vhledem 

k lepšícím se podmínkám. Ve Šternberku slavnostně otevřeli v roce 2021 nový atletický stadion, který 

byl v roce 2022 již plně využíván i k pořadatelské činnosti v rámci závodů klubu a kraje. Pořídili také 

vlastní cílovou kameru. Dále navazují projekty na výstavbu zázemí, tribun a atletického tunelu. 

S vylepšenými podmínkami samozřejmě souvisí větší zájem o atletiku z řad veřejnosti a pomalu se 

dostávají na hranici kapacit. V hodnoceném RTC byl dále klub zapojen v projektech ČAS – APR, 

Zdravá strava. Průběžně také zvyšují kvalifikace svých trenérů a rekrutují nové trenéry a rozhodčí 

z řad rodičů a vlastních atletů. Dále také kladně hodnotí rozvoj „farmy“ klubu v Dolanech, kde mají již 

více tréninkových skupin přípravek. Nevýhodou je stále absence profesionálního zaměstnance klubu 

na plný úvazek. Litují, že nebyl realizován projekt Trenéři a fyzioterapeuti do škol. Měli již domluvené 

tréninky na několika šternberských školách a určitě by vytipovali několik talentů a prohloubili 

spolupráci se zapojenými školami. 

AK Šternberk je dále garantem Běžeckého poháru dětí a mládeže Olomouckého kraje, který 

opět proběhl úspěšně.  

 

  



 Sportovní klub Přerov 1908, z. s. 

 

VT SpS SK Přerov 1908 Václav Klvaňa zhodnotil sezónu jako úspěšnou. Dále také připomněl 

rekonstrukci stadionu v roce 2021 a rozšíření na 8 drah na ovále i rovince, rozšíření sektorů, 

vybudování nového vrhačského sektoru mimo hlavní plochu a také vytvoření nakloněné tréninkové 

rovinky v délce 70 m. Nyní pracují na zastřešení tribuny. V roce 2022 na zrekonstruovaném stadionu 

byli pořadatelsky aktivní. Bohužel z nedostatečných kapacit rozhodčích, kteří jsou zejména 

pracujícími, mají problémy s pořádáním závodů v pracovních dnech. SK Přerov bude v roce 2023 

slavit 100 let organizované atletiky. V. Klvaňa také informoval o pořádání MČR ve vícebojích 2023.  

 

 

3. Hodnocení činnosti ze strany SG 

/ M. Esterka / 

 

VT SG M. Esterka zhodnotil činnosti Sportovní gymnázium Jiřího Wolkera v Prostějově. 

Gymnázium není primárně zaměřeno na atletiku. Atletika je zde jako okrajový sport a tréninková 

činnost probíhá pouze částečně a omezeně i vzhledem k nedostatečným tréninkový podmínkám; 

absence stadionu s 400 m dráhou, absence atletické haly či tunelu atd. Někteří sportovci ze 

sportovního gymnázia, ve kterých viděli v Prostějově potenciál, přešli na SG do Ostravy či Brna za 

lepšími podmínkami. VT SCM Z. Rakowski a předseda KAS Olomouc D. Dočkal opět již tradičně 

konstatovali naprosto nevhodné umístění SG do Prostějova oproti umístění do krajského města 

Olomouce. 

 

4. Hodnocení SCM KAS a Návrh na zařazení jednotlivců do SCM 

/ Z. Rakowski, T. Purman / 

 

VT SCM OK Zdeněk Rakowski informoval o činnosti SCM OK. V roce 2022 k 1. 1. 2022 bylo 

v Olomouckém kraji zařazeno celkem 23 atletů z toho 5 atletů v topové skupině jako reprezentant 

SCM. 12 atletů z AK Olomouc, 4 atleti z AK Šternberk, 3 atleti z TJ Šumperk, 3 atleti z SK Přerov, 1 

atlet z TJ Hranice. Z důvodu ukončení atletické kariery byli během roku byli vyřazeni 2 atletky – 

Ludmila Hřebíčková (AK Šternberk a Adéla Dostálová (TJ Hranice). A Jonáš Kolomazník byl 

přeřazen do skupiny reprezentant SCM. 

 

Na základě výborných výkonů a splnění výkonnostních kritérií byli po letní sezóně 2022 

zařazení do SCM rovněž 3 atleti – Ayrton Lambertucci (TJ Šumperk), Vojtěch Hejtmánek (AK 

Olomouc) a Martin Mlčoch (AK Olomouc). V SCM z roku 2022 pokračuje v péči SCM 15 atletů. 

Z péče SCM odchází silný ročních 2003 (Michal Hroch, Jiří Novotný, Vojtěch Horák, Jonáš 

Kolomazník, Jan Bartoň, Michaela Brtníčková, Barbora Héžová a Eva Kubíčková, která odjela 

studovat do USA). To jsou všechno výborní atleti, kteří pokračují v tréninku, a v současné době 

nevíme, jestli budou zařazeni do VSCM – neznáme výkonnostní kritéria. 

 

Jen 1 atlet byl vyřazen z SCM z důvodů slabé výkonnosti a nesplnění výkonnostního limitu na rok 

2023. Na rok 2023 je do SCM navrženo 23 atletů z Olomouckého kraje z toho je 5 atletu navrženo do 

TOP skupiny reprezentant SCM. 

 

Jarní soustředění SCM se uskutečnilo 21. - 25. 3. 2022 ve Sportovním centru Nymburk a zúčastnilo se 

ho celkem 15 atletů SCM Olomouckého kraje a 3 trenéři. Podrobná zpráva z VT byla poslána ČAS na 

oddělení mládeže.  

 

V listopadu v termínu 25. - 27. 11. 2022 proběhl testovací sraz nově zařazených členů SCM. Členové 

SCM získali 29 medailí na MČR a 47 finálových umístění na MČR.  



V roce 2022 v Olomouckém kraji pracuje celkem 11 trenérů SCM, je to o 2 trenéry více než v roce 

2021: 

AK Olomouc – Jiří Novotný, Pavel Vrzala, Radek Kopecký, Viktor Znojil a Michal Valenta 

SK Hranice – Klára Úlehlová 

AK Šternberk – Miroslav Sadil 

TJ Šumperk – Lucie Vykydalová (Domská), Květoslav Vykydal 

SK Přerov – Ivana Kolomazníková, Pavel Kolomazník 

 

V roce 2022 proběhly sekční (reprezentační) srazy atletů SCM. Bohužel jejich průběh a seznam 

atletů, kteří se zúčastnili, jsem nikde nenašel. Doporučuji, aby sekční trenéři, popřípadě oddělení 

mládeže přeposílalo zprávu z VT jednotlivých disciplín i krajským VT SCM. T. Purman poděkoval za 

vynikající práci vedoucímu trenérovi SCM Olomouckého kraje.  

 

5. Hodnocení koordinace činnosti v kraji: hodnocení jednotlivých článků ČPTM ze strany 

KAS 

 

/ D. Dočkal / 

 

Předseda KAS Olomouc D. Dočkal zhodnotil činnost všech SpS v Olomouckém kraji jako 

výbornou. Potvrdil kapacitní možnosti jednotlivých klubů a zejména nedostatečné prostorové 

podmínky hlavně pro zimní období. Dále potvrdil absenci odpovídajícího Sportovního gymnázia, 

nejlépe v krajském městě Olomouci. Předseda KAS Olomouc D. Dočkal konstatoval fyzické předání 

potvrzených Hodnocení činnosti SpS ze strany KAS T. Purmanovi. 

 

Dále bylo konstatováno, že v Olomouckém kraji chybí návaznost na články vrcholové atletiky 

a to jak již bylo uvedeno výše ve formě sportovního gymnázia v Olomouci, tak absencí atletické 

akademie. Bude důležité, aby po vyhodnocení pilotního projektu atletických akademií byl pro rok 

2024 nastaven systém, který umožní odpovídající podporu zejména trenérům SCM a VSCM i v 

Olomouckém kraji. Vzhledem k aktuálním podmínkám v Olomouci i možností úzké spolupráce s UP 

Olomouc není dle našeho názoru uzavřena ani diskuse o zřízení detašovaného pracoviště resortního 

střediska pro nejlepší atlety či atletky studující v Olomouci. 

 

 

Závěr: 

 

6. Závěr a zakončení zasedání. 

/ Z. Rakowski, D. Dočkal/ 

 

Na základě diskusí a hodnocení v rámci oponentur bylo konstatováno, že byla krajská 

soustředění SCM i testovací srazy hodnoceny jako úspěšné i s důrazem na prvek kolektivní motivace 

krajských talentů, výměnu zkušeností mezi trenéry apod.  

 

  

 

Zapsal: Robert Novotný 

Ověřili: Drahoslav Dočkal, Zdeněk Rakowski  


